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Protokoll  
Frilans Riks årsmöte 2024 
Söndagen 7 april (kl 17)  
Digitalt möte via Zoom 

§  1 Mötets öppnande. Henrik Simonson, ordförande för Frilans Riks, öppnar årsmötet 2024 
och hälsar välkommen.  

§  2 Val av mötesordförande. Åsa Ohlsson, vice ordförande för Frilans Syd, föreslås som 
mötesordförande. Årsmötet väljer Åsa Ohlsson till mötesordförande.  

Mats Karlsson och Beata Hansson kommer vara chattmoderatorer under måndagens möte. 
Under söndagen assisterar Marja Beckman som chattmoderator.  

§  3 Val av mötessekreterare. Matilda Nilsson, Mellansveriges Frilansjournalister, föreslås 
som mötessekreterare. Årsmötet väljer Matilda Nilsson till mötessekreterare.  
 
§  4 Val av två justerare tillika rösträknare. Torbjörn Esping, Frilans Syd och Erland 
Segerstedt, Norra Norrlands frilanssektion, anmäler sig som frivilliga. Torbjörn Esping och 
Erland Segerstedt väljs till justerare och tillika rösträknare.  

§  5 Mötets stadgeenliga utlysning och kallelse. Björn Hellström redovisar hur årsmötet 
har utlysts. Enligt stadgarna paragraf 4 ska årsmötet hållas före aprilmånads utgång och 
kallelse ska skickas ut till medlemmarna minst 14 dagar före årsmötet. Björn Hellström 
konstaterar att kallelse gick ut via mejl och hemsidan nio veckor före årsmötet.  

Beslut: Årsmötet anser att mötet stadgeenligt blivit utlyst och att även kallelsen 
skickats enligt stadgarna.  
 
§  6 Dagordningen godkänns. Åsa Ohlsson förklarar att årsmötet inte kan besluta om 
sådant som inte står på dagordningen.  

Beslut: Årsmötet godkänner dagordningen.  
 
§  6 Ombuden ropas upp. Katarina Arvidson ropar upp alla ombuden. Vid rösträkningen 
totalt 26 ombud. (Se bilaga 1 för uppräkning av ombuden.)  

Åsa Ohlsson klargör att bara ombuden har rösträtt, men att förbundsstyrelsen har 
förslagsrätt. Vidare får inte ombud som även sitter i Frilans Riks styrelse rösta om styrelsens 
ansvarsfrihet.  
 
Beslut: Röstlängden fastställs.  

§  8 Mötesordningen fastställs. Åsa Ohlsson frågar hur många som är med på Frilans Riks 
årsmöte för första gången. Åsa Wallin, Maria Veneke Ylikomi, Torbjörn Esping, Joakim 
Medin och Matilda Nilsson räcker upp handen.  
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Åsa Ohlsson beskriver att mötesordningen ska säkerställa att alla kan komma till tals på 
samma villkor. Det är därför som det finns en i förväg beslutad dagordning. Som 
mötesordförande fungerar Åsa Ohlsson som en dirigent som spelar enligt ett partitur, det 
vill säga dagordningen. 

Efter acklamation kan man som mötesdeltagare ropa votering. Då kallas rösträknare in. 
Mötesordföranden kan även dra streck i debatten. Då får alla möjlighet att sätta upp sig på 
talarlistan, men därefter stängs möjligheten att sätta upp nya talare.  

Beslut: Mötesordningen fastställs.  

§  9 Medlemsavgiften fastställs. Henrik Simonsen redogör styrelsens förslag. Styrelsen 
föreslår oförändrad avgift på 25 kronor i månaden.  

Beslut: Årsmötet bifaller den oförändrade medlemsavgiften.  

§  10 Revisorernas berättelse (bilaga 2). Revisorssuppleant Bertholof Brännström 
redovisar revisionsberättelsen då revisor Thomas Carlsson inte kan vara närvarande. 
Revisionsberättelsen presenteras som en separat handling. Bertholof Brännström redovisar 
årsberättelsen genom att dela den på skärm och läsa upp den för deltagarna. (Se bilaga 2.) 
 
I revisionsberättelsen noteras att Västra frilanssektionen inte längre har någon 
sektionsledning. I revisionsberättelsen ger Thomas Carlsson följande förslag och 
rekommendationer till Frilans Riks, som är ansvarig för sektionerna: 

*  Tillse att en ny styrelse tillsätts snarast, eller se till att medlemmarna överförs till en annan 
sektion, temporärt eller permanent. 
* Utred hur en liknande händelse kan undvikas i framtiden för alla sektionerna. 
* Inrätta rutiner för utbildning i styrelsearbete för nya ledamöter i både sektioner och 
huvudstyrelse 
* Låt varje sektion ha en mentor i huvudstyrelsen. 

Åsa Ohlsson kommenterar att detta inte är beslutspunkter utan en rekommendation som 
styrelsen får behandla som sådan.  

I årsberättelsen skriver Thomas Carlsson att han tillstyrker att årsmötet beviljar 
ledamöterna ansvarsfrihet för styrelseåret. I ett P.S. tackar han för sig efter snart 15 år som 
revisor för Frilans Riks.  

Beslut: Årsmötet lägger revisionsberättelsen till handlingarna.  

§ 11 Arvode till styrelseledamöter, valberedning och andra som utför uppdrag 
fastställdes. Styrelsen föreslår oförändrat arvode: 

* 275 kr A-skatt för styrelsemöten 
* 300 kr A-skatt för övrigt arbete 

Beslut: Årsmötet röstar igenom styrelsens förslag. 

§ 12 Mötet ajourneras. Vid 18 ajourneras mötet.  
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Kl 11 måndag 8 april fortsätter mötet i hybrid form, dels i Visionssalen på Kungsgatan och via 
Teams-länk. Innan mötet, kl 10 är det mingel i Visionssalen. 

En snabb väderkoll från syd till norr, efter mötet, visar att solen skiner på ombudet i Malmö, 
medan det är halvmeter snö i Skellefteå. Också hos mötesordförande på Värmdö är det 
vårsol.  

 

Måndagen 8 april (kl 11)  

Henrik Simonsen hälsar välkommen till årsmötets dag 2.  

§ 13 Mötet återupptas. Åsa Ohlsson informerar om att hon är mötesordförande, Matilda 
Nilsson mötessekreterare och att fram till lunch är Mats Karlsson chattmoderator. Efter 
lunch tar Beata Hansson vid som chattmoderator. 

Frilans Riks styrelse får presentera sig.  

I styrelsen sitter: 
Abdula Afif, Abbe, Södra Norrlands sektion 
Katarina Arvidson, Västra Frilans 
Björn Hellström, Frilans Syd, sekreterare 
Maja Beckman, veteran, Mälardalens Frilansklubb 
Therers Quennerstedt, kassör, Mellansveriges Frilansjournalister 
Henrik Simonsen, ordförande, Frilans Syd 

Två suppleanter (ej på plats) 
Petter Jansson 
Marie Wistedt 
 
§ 14 Tyst minut för avlidna medlemmar under året. Henrik Simonsen läser upp namnen på 
de medlemmar som gått bort under året, samt tänder ett ljus för dessa. Därefter hålls en 
tyst minut för de avlidna medlemmarna: Birgit Wahrenberg, Hans-Gunnar Larsson, Christina 
Nilsson, Ulf Hultberg, Sven Gustavsson, Annika Nordin och Håkan Röjder.  

§ 15 Förbundsordförande Ulrika Hyllert får ordet. Hon tackar för deltagarnas arbete som 
journalister. Hyllert menar att det är jätteviktigt att en förening samlas, fattar beslut och 
blickar framåt tillsammans. Frågor som Journalistförbundet bevakar framåt rör ekonomiska 
förutsättningar, ifrågasättandet av journalistrollen/desinformation och lagstiftningar som 
syftar till att minska öppenheten och som hotar yttrandefriheten. Ulrika Hyllert nämner 
förbundsstyrelsens arbete som följer rapporten ”En reformerad finansiering och arvodering 
av frilansfackligt arbete”.  

Ulrika Hyllert betonar att frilansfackliga frågor ska prioriteras framåt. Till exempel ska alla 
medlemskap i förbundet ses över. Redan finns ett nytt frilansmedlemskap för frilansare som 
går på A-skatt. A-skattande frilansare betalar numera en avgift som är anpassad efter att de 
inte kan göra t ex avdrag. Det finns en ny organisation på förbundets kansli och alla 
ombudsmän ska numera ha grundkunskap om frilansfrågor och kunna arbeta med 
frilansfackliga frågor. Det finns en ny roll som organisationsutvecklare för frilansar, som ser 
till helheten för stöd och kontinuitet. Det finns också styrelsestöd i form av kursmaterial 
och så vidare, för t ex frilansare.  
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Förbundsstyrelsen förbereder för kongressen som är i mars 2025. Vad är viktigt för det 
frilansfackliga arbetet 2025–2028? Ulrika Hyllert uppmanar medlemmar, sektioner och 
Frilans Riks att delta i den diskussionen. ”Bjud in mig om ni har ett styrelsemöte, 
medlemsträff eller bara vill ringa och prata.” Ulrika Hyllert önskar lycka till, tackar 
arrangörerna och tackar för sig.  
 
§ 16 Årets frilans och Årets redaktör. 
a) Vinnarna presenteras. Juryn, bestående av Marja Beckman, Mikael Lundh och Tora 
Villanueva Gran (förra årets vinnare), har utsett Årets frilans 2024. Vinnaren Johanna 
Lindqvist presenteras under årsmötet. Marja Beckman, Mikael Lundh och Bosse Persson från 
försäkringsförmedlaren Gefvert delar ut priset. Johanna Lindqvist deltar digitalt. Som 
vinnare får hon – utöver äran – 4 000 kronor i stipendium av Gefvert samt ett års 
företagsförsäkring. 

Marja Beckman läser upp motiveringen från den som nominerade Johanna Lindqvist: 

”Jag vill nominera Johanna Lindqvist, Knäck Media, till Årets frilans. Delvis för att hon  
framgångsrikt har drivit sitt företag i nio år, men framför allt för hennes journalistiska integritet 
och vilja att göra skillnad genom att synliggöra ämnen och människor som annars inte får så 
stort utrymme i media. Det kan handla om nysvenskar, människor i glesbygd eller en hotad 
hbtqi-rörelse.  

Johanna har under 2022 och 2023 jobbat som researcher för SVT Umeås dokumentärserie 
”Hagamannen”. Johanna är också speakerrösten i serien. Arbetet har varit oerhört 
påfrestande för henne på grund av ämnet, men hon har drivits av en stark vilja att göra 
serien till en berättelse om kvinnorna som direkt eller indirekt blev drabbade. Målet har varit 
att folkbilda kring hur kvinnor kan reagera vid ett övergrepp och hur mäns våld mot kvinnor 
påverkar så många människors vardag.” 

Johanna Lindqvist håller ett kort tacktal. ”Tack för den här fantastiska utmärkelsen. Jag har 
jobbat som journalist i snart 20 år, varav nio år som frilans – och det kan ju bli ganska 
ensamt. Men jag känner alltid att” ”när jag hamnar med journalister, så känner jag alltid att 
det är mitt gäng. Det är fantastiskt fint! Jag är väldigt stolt över att vara journalist och det vi 
gör nu är så viktigt, framför allt nu, som världen ser ut. Så att få den utmärkelsen det är 
väldigt ärofyllt och jag är väldigt, väldigt glad för den. Så tack!” 

Därefter delas priset Årets redaktör 2024 ut till Charlotta Jansson Josephsson, redaktör för 
organisationstidskriften Kvinnotryck som ges ut av Roks, Riksorganisationen för 
kvinnojourer och tjejjourer i Sverige. Marja Beckman läser upp juryns motivering:  

”Tidskrifter från ideella organisationer kämpar ofta med en knapp ekonomi och kan sällan 
betala enligt frilansrekommendationen. Charlotta Jansson Josephsson, redaktör för 
Kvinnotryck, som ges ut av Roks, Riksorganisationen för kvinnojourer och tjejjourer i Sverige, 
har tagit striden för att kunna betala ut frilansarvoden enligt SJF:s frilansrekommendation. 
Hon är också lätt att få kontakt med, svarar snabbt och är tydlig när hon beställer artiklar.” 

Charlotta Jansson Josephsson deltar på årsmötet och tackar för priset. ”Jag önskar verkligen 
att det var fler redaktörer som följde rekommendationen”, säger hon bland annat.  

Till Årets fulavtal var det i år inga nomineringar.  

§ 16 a) Val av jury. Årets vinnare Johanna Lindqvist föreslås enligt traditionen till 
jurymedlem. Vidare brukar juryn bestå av en medlem i Frilans Riks styrelse, den nya 
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styrelsen är dock inte vald ännu. Hasse Hedström föreslår Sydney Ankers, Mälardalens 
Frilanssektion, till jurymedlem.  

Beslut: Årsmötet väljer enhälligt Johanna Lindqvist, Sydney Ankers och en medlem ur 
Frilans Riks nya styrelse, som den nya styrelsen får utse, till ny jury. 
 
§ 17 Styrelsens verksamhetsberättelse. Henrik Simonsen läser upp lite höjdpunkter ur 
verksamhetsberättelsen. Verksamhetsberättelsen för 2023 har även tidigare skickats ut 
med årsmöteshandlingarna.  
 
Rekryteringsträffar i samverkan mellan förbundet och sektionerna har hållits i Göteborg, 
Malmö, Uppsala, Stockholm och Umeå, och är även på gång i Sundsvall. En hel del 
journaliststudenter har kommit på träffarna och förhoppningen är att de också blivit 
medlemmar. Observera att de i sådana fall blir studerandemedlemmar i Journalistförbundet 
och inte i klubben Frilans Riks.  

Samtal har förts med Läkartidningen om att få till avtal liknande det avtal som ingicks med 
LO Mediehus. Tyvärr sade LO Mediehus vd upp avtalet, men nu förs samtal med den nya 
vd:n.  

Inkluderingsgruppen har arbetat för att fler ska känna sig välkomna i förbundet och bland 
annat informerat verksamma journalister med utländsk bakgrund om Journalistförbundet 
och Frilans Riks. 
 
På ett medlemsmöte berättade Kent Werne om sin rapport ”En reformerad finansiering och 
arvodering av frilansfackligt arbete”.  
 
Arbete pågår med det generella frilansavtalat som nu är tio år gammalt. Tillsammans med 
förbundet diskuteras: ska vi omförhandla frilansavtalet eller få till ett nytt? 
 
Frilansrekommendationen har höjts under året.  
 
Björn Hellström beskriver arbetet med det nya DSM-direktivet. Det är en ny EU-lag om 
upphovsrätten som en arbetsgrupp håller koll på. Än har det inte blivit några strider eller 
rättsfall på området. Enligt direktivet ska alla ska få en ”skälig ersättning” för 
återpubliceringar, men det är lite oklart vad som är en skälig ersättning. 
 
Bella Stenberg, Västra Frilans, undrar varför det står så lite om arvodeskampanjen i 
verksamhetsberättelsen. Hon har också frågor kring hur ofta månadsbrevet kommer ut och 
varför Facebook-sidan inte alltid är uppdaterad med det som står på hemsidan. 

Åsa Ohlsson konstaterar att brevet kanske inte ska heta månadsbrev om det inte kommer ut 
varje månad.  
 
Marja Beckman kommenterar att det är tung arbetsbelastning som styrelsemedlem, och det 
är därav som Facebook kanske inte alltid blivit uppdaterad.  
 
En debatt om formuleringarna i verksamhetsberättelsen kring arvodeskampanjen följer, 
samt önskemål om att kampanjen borde ha haft tydligare budget och mål.  
 
Det visar sig att det finns en reviderad version av vilande sektionen Västra Frilans 
verksamhetsberättelse. Bella Stenberg från Västra Frilans önskar att formuleringar från den 
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reviderade versionen förs in i Frilans Riks verksamhetsberättelse. Vidare begär hon rättelser 
kring ombudsnamn som blivit fel i den tidigare verksamhetsberättelsen för Frilans Västra 
och antalet medlemmar som trätt ur sektionen. Dessa fel behöver även korrigeras i den 
summerade versionen av berättelsen i Frilans Riks verksamhetsberättelse. 
 
Västra Frilans ombud Bella Stenberg yrkar:  
* att det läggs till en bit av den text som står i Frilans Riks egen analys av arvodeskampanjen 
under rubriken Bra och sämre: 
• En kampanj bör ha en egen budget, men någon sådan gjordes inte. 
• Det borde ha satts ett mätbart mål för kampanjen. 

Beslut: Årsmötet röstar i enlighet med förslaget.  
 
Åsa Ohlsson frågar årsmötet:  
Kan vi besluta att stryka och korrigera de sakfel som inte stämmer överens med Västras 
reviderade verksamhetsberättelse? 

Beslut: Årsmötet röstar ja. 
 
Västra Frilans yrkar: 
* Att det görs ett tillägg så att det framgår att Västras styrelse är vilande samt att ordförande 
och kassör inte beviljades ansvarsfrihet. 

Beslut: Årsmötet röstar ja.  
 
Beslut: Därefter läggs verksamhetsberättelsen för 2023 till handlingarna.  

§ 18 Styrelsens bokslut. Frilans Riks kassör Therese Quennerstedt föredrar förändringarna i 
klubbens kontoplan som gjorts för att den ekonomiska redovisningen ska bli mer tydlig och 
transparent. De nya kontona infördes efter nio månader 2023. Innan dess är redovisningen 
enligt tidigare kontoplan.  
 
Föreningen har haft ett underskott på 82 899 kronor för 2023. Det kan låta mycket, men 
styrelsen har ändå lyckats minska underskottet med nästan 30 000 kronor under året. En 
stor utgiftspost för 2023 var årsmötet samma år som gick med cirka 110 000 kronor över 
budget. Orsakerna till att årsmötet överskred budget var flera: lokalkostnaden för det 
hybrida mötet blev hög, vidare hade förra styrelsen uppdelningar i olika arbetsgrupper, t ex 
hybridgrupp och årsmötesgrupp, vilket ledde till dyrare mötestimmar. Det var därtill många 
som kom på förra årsmötet varför kostnader för boende, resor och mat blev högre. Vidare 
blev det en större kostnad för valberedning, då många ledamöter slutade och det behövdes 
göras flera rekryteringar. Ett mindre, men ändå tråkigt utlägg var också att en del 
årsmötesdeltagare inte betalade den dryck de köpt under middagen, varför föreningen 
också fick bekosta springnotor.  

Till årets årsmötesmiddag får mötesdeltagarna i stället betala sin dryck direkt på plats. Den 
ändrade ordningen hänger också ihop med alkoholpolicyn, som också var uppe som motion 
förra året. 

Föreningen har till i år även valt ett billigare alternativ för middagen. Buffé i stället för 
trerättersmiddag. Vidare bokade Frilans Riks bara halva möteslokalen, jämfört med 
föregående år. Men då lokalen inte var bokad fick klubben ändå hela lokalen (till halva 
priset, alltså). 
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I år har ingen extern hjälp tagits in för att göra verksamhetsberättelsen, vilket också dragit 
ned kostnaderna. ”Vi har vridit och vänt på varenda krona i år”, säger Therese Quennerstedt. 
 
Mikael Lundh, Södra Norrland, undrar om det finns några krav till Frilans Riks, på t ex löner, 
som inte är betalda? Enligt Therese Quennerstedt ska det ha funnits gamla fodringar, med 
förra styrelsen, nuvarande styrelsen och Journalistförbundet har fattat beslut om dessa. Om 
ev fodringsägare tänker överklaga eller tvista om detta går dock inte att förutse, därav finns 
ingen post för detta i bokslutet.  

Vidare berättar Therese Quennerstedt att årsmötet och möten är den största posten för 
Frilans Riks. Detta hänger ihop med att klubben täcker ett stort geografiskt område.  

Kostnaden för redovisningstjänster har ökat något i och med att den nya kontoplanen sattes 
upp.  

2023 delades inga pengar ut från solidaritetskontot på grund av föreningens ansträngda 
ekonomi. Den arvodespost som ligger på det kontot, på 7 195 kronor har hamnat fel. För 
2024 är tanken att föreningen åter ska skänka runt 10 000 kr till t ex till organisationer som 
verkar för pressfrihet.  
 
Åsa Ohlsson konstaterar att det underskott som föreningen haft från årets början inte har 
att göra med nuvarande styrelses ansvarsfrihet. Förra styrelsen har redan fått ansvarsfrihet 
för den ekonomi som de lämnade föreningen med.  

Beslut: Bokslutet läggs till handlingarna.  
 
§ 19 Styrelsens ansvarsfrihet. Åsa Ohlsson noterar att det är en ovanlig ordning att ta 
beslut om revisionsberättelsen före årsmötet fattar beslut om styrelsens ansvarsfrihet.  
 
Beslut: Årsmötet beviljar styrelsen ansvarsfrihet.  

Det börjar närma sig lunchtid, men lunchen är inte serverad ännu.  
 
§ 20 Motioner. Sju motioner har inkommit till årsmötet (se sidan 19-21 i 
årsmöteshandlingarna):  
 
1) Fysiskt presskort 
2) Fysiskt presskort 
3) Frilans Riks protokoll 
4) Mediestödet 
5) Produktionsbolagens frilansarvoden 
6) Journalistförbundets policy och arbete för tillgänglighet  
7) Stadgeförändringar  
 
3) Frilans Riks protokoll. Årsmötet väljer att inleda med motion nummer 3 Frilans Riks 
protokoll. Det blir en kanske oväntat lång debatt om transparens och hur Frilans Riks på 
bästa sätt kommunicera med sina medlemmar. Matilda Nilsson, Mellansveriges 
Frilansjournalister argumenterar för att det ska vara lättare som medlem att snabbare få del 
av mötesprotokoll, eller åtminstone kallelser. När man ska mejla in och fråga om protokoll 
(som i dag) kan det ju vara svårt att veta ens vilket protokoll som man behöver.  
 
Frilans Riks styrelse menar att protokollen kan innehålla känsliga personuppgifter, 
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alternativt strategier som man inte vill dela i förväg till ev motpart. Möjligheten att lägga 
uppgifter bakom lås försvann när Journalistförbundet gjorde om sin hemsida.  

I slutet av debatten lägger Monica Atterberg, Mellansveriges Frilansjournalister ett 
tilläggsyrkande till motionen. Klockan är runt 13.25. Många deltagare är hungriga och det 
råder förvirring om vad Mellansveriges Frilansjournalister egentligen yrkar. Åsa Ohlsson gör 
streck i debatten och ajournerar röstningen till efter lunch då Mellansveriges 
Frilansjournalister ska ha sitt färdiga yrkande.  

Efter den något förkortade lunchen återupptas mötet vid kl 14.  

Frilans Riks styrelse yrkar  
* att årsmötet 2024 beslutar att styrelsen löpande skickat protokoll till sektionernas 
ordförande och att medlemmarnas nuvarande möjlighet till att läsa protokoll kvarstår. 

Beslut: Årsmötets majoritet röstar för Frilans Riks yrkande. 
 
Mellansveriges Frilansjournalister yrkar: 
1) att Frilans Riks löpande lägger ut styrelseprotokoll på hemsidan 
2) att Frilans Riks löpande lägger ut kallelserna till styrelsemötena på hemsidan 
3) att Frilans Riks skyndsamt ser över de tekniska möjligheterna så att medlemmarna åter 
under inlogg kan läsa kallelser, dagordningar och protokoll 

Yrkandena tas att-sats för att-sats.  
Beslut: De första två att-satserna får avslag. 
Beslut: Tilläggs-att-satsen 3 röstas igenom. 
 
1) Fysiskt presskort.  
 
Styrelsen för Mellansveriges Frilansjournalister yrkar  
* att Frilans Riks ska verka för att Journalistförbundet så långt som möjligt fortsätter att 
producera fysiska presskort 
• att Frilans Riks uppdrar till Förbundsstyrelsen att utreda hur frilansare som arbetar 
utomlandsskulle påverkas om det fysiska presskortet togs bort 

Frilans Riks styrelses yttrande: 
• Vi föreslår att årsmötet godkänner motionens båda att-satser. 

Beslut: Årsmötet godkänner motionens båda att-satser.  
  
2) Fysiskt presskort. Ytterligare en motion om det fysiska presskortet, denna gång från 
Frilansklubben i Värmland.  
 
Frilans Riks styrelses yttrande: 
• Vi föreslår att årsmötet finner motionen besvarad i och med godkännandet av motion 1. 

Beslut: Årsmötet finner motionen besvarad i och med godkännandet av motion 1.  

4) Mediestödet. Åsa Ohlsson konstaterar att Mellansveriges Frilansjournalister vinner 
tävlingen ”flest motioner till årsmötet”. Motionen om mediestödet går igenom utan någon 
debatt. 
 
Mellansveriges Frilansjournalisters styrelse yrkar: 
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• att Frilans Riks i samverkan med Förbundsstyrelsen och Förbundskansliet, ska följa upp 
hur det nya mediestödet påverkar frilansares situation och ekonomi 
• att Frilans Riks, i samverkan med Förbundsstyrelsen, ska verka för att väcka opinion kring 
hur det nya mediestödet påverkar frilansares situation och ekonomi 

Frilans Riks styrelses yttrande: 

• att årsmötet 2024 säger ja till motionens båda att-satser. 

Beslut: Årsmötet säger ja till motionens båda att-satser.  
 
5) Produktionsbolagens frilansarvoden. Hasse Hedström, Mälardalens frilanssektion, tackar 
styrelsen för att de bifallit motionen – och ber styrelsen att ta lite extra spjärn i frågan 
kommande period.  

Mälardalens Frilanssektion yrkar: 
• att Frilans Riks arbetar för att höja contentbyråernas arvoden till frilansar. 
 
Frilans Riks styrelse yrkar bifall på motionen.  
 
Beslut: Årsmötet röstar (med ett rungande ja!) för att Frilans Riks arbetar för att höja 
contentbyråernas arvoden till frilansar.  
 
Journalistens fotograf ansluter för att ta bilder från årsmötet till tidningen.  
 
6) Journalistförbundets policy och arbete för tillgänglighet. Mats Karlsson, Mälardalens 
frilanssektion berättar att han inte sett någon policy och tycker det är oklart hur arbetet för 
tillgänglighet ska ske i praktiken. T ex när det gäller tillgång till hiss till lokaler, att det finns 
alt text i till exempel digital grafik som beskriver vad bilden föreställer etc.  
 
Mälardalens frilanssektion yrkar: 
• att Frilans Riks tar frågan om en förbundsgemensam policy för tillgänglighet till 
Förbundsstyrelsen. 
 
Frilans Riks styrelse yrkar bifall på motionen. 

Beslut: Årsmötet röstar för att Frilans Riks tar frågan om en förbundsgemensam 
policy för tillgänglighet till Förbundsstyrelsen. 
 
7) Stadgeförändringar. Innan årsmötet ska rösta om motion 7 så går Henrik Simonsen 
igenom vissa korrekturfel i styrelsens förslag på stadgeförändringar (sidan 21 i 
årsmöteshandlingarna).  
 
Under ” §  5 Beslut och omröstning” ska det stå ”Ett (1) ombud för sektioner” osv till och 
med ”Fem (5) ombud för sektioner” (i stället för som nu klubbar). 
 
Under ” §  7 Valbarhet” så ska formuleringen som följer efter det andra ”Frilans Riks” tas 
bort. Paragrafen kommer då lyda: ”till förtroendemannauppdrag inom Frilans Riks kan väljas 
medlemmar i Frilans Riks”. 

Därefter ska paragrafnumren efter paragraf 7 justeras så att det inte finns två paragraf 7. 
Det blir således 11 paragrafer i stadgarna. 
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Stadgeförändringarna är en följd av en styrelseutbildning som höll i höstas.  
 
Frilans Riks styrelse yrkar: 
* att årsmötet 2024 godkänner dessa stadgeförändringar.  
 
Beslut: Årsmötet godkänner stadgeförändringarna.  
 
Ajournering för kaffe vid kl 14.30. Mötet återupptas efter ett par minuter.  

§ 21 Styrelsens förslag till verksamhetsplan. Åsa Ohlsson poängterar att det inte går att 
göra större förändringar i verksamhetsplanen, det vill säga sådana förslag på åtgärder som 
borde ha kommit in som en motion.  

Henrik Simonsen föredrar verksamhetsplanen för 2024. Som tidigare ska Frilans Riks 
prioritera arvode, upphovsrätt och organisering. En ambition är att förhandla fram kollektiva 
arvodesavtal med frilanskalkylatorn och frilansrekommendationen som grund. Som tidigare 
nämnt pågår det förhandlingar med Läkartidningen och LO Mediehus just nu.  

Vidare ska Frilans Riks under 2024 se över sin organisation utifrån utredningen ”En 
reformerad finansiering och arvodering av frilansfackligt arbete”. Det gäller även 
Mediatextarna och BLF.  
 
Frilans Riks fortsätter bevaka DSM-direktivet, och hur ”skälig ersättning” ska tolkas.  
 
Det är ett kort verksamhetsår eftersom det är kongress redan 4–6 mars 2025. Vanligtvis 
håller Frilans Riks sitt årsmöte före kongressen. Inför kongressen ska det göras ett val av 
delegater till kongressen. Frilans Riks har en egen valkrets tillsammans med Mediatextarna 
och BLF. ”Vi har antagit ett par motioner här i dag som skulle kunna bli kongressfrågor”, 
säger Henrik Simonsen.  

Åsa Ohlsson frågar om årsmötet 2025 kommer hållas före kongressen? Ska sektioner redan 
nu förbereda för att hålla sina årsmöten tidigt 2025, så att Frilans Riks kan hålla årsmötet 
tidigt 2025? 

Henrik Simonsen hoppas att Frilans Riks hinner hålla sitt årsmöte före kongressen, men går 
inte det kan en väg annars vara att ha ett medlemsmöte inför kongressen. 
 
Hans Månsson föreslår att styrelsen gör ett tidschema för att sektionerna ska hinna utlysa 
sina årsmöten i tid, så att man hinner med en formellt riktig process inför kongressen. 

Enligt stadgarna ska kongressmotionerna vara inne 12 veckor före kongressen.  
 
Åsa Ohlsson frågar hur kongressombuden i den nya valkretsen för alla frilansar ska utses?  
 
Till protokollet förs att Frilans Riks får i uppdrag att ta reda på vad som gäller inför 
valet till kongressen.  
 
Ombuden från Västra Frilans, Bella Stenberg, Katarina Arvidson, Urban Hamid och Malin 
Vive ifrågasätter att det inte står något om situationen i Västra Frilans och hur den ska lösas 
i verksamhetsplanen. 
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Västra Frilans vill yrka på att de rekommendationer och råd som står i revisionsberättelsen 
införs i verksamhetsplanen. Åsa Ohlsson konstaterar på nytt att förslagen i 
revisionsberättelsen av formella skäl inte kan antas av årsmötet. Förslagen är av större 
karaktär och borde ha varit i en motion om syftet är att årsmötet ska kunna ta ställning till 
dem. 

Bertholof Brännström läser upp förslagen och rekommendationerna ur revisionsberättelsen. 
Därefter delas texten på skärm.  

*  Tillse att en ny styrelse tillsätts snarast, eller se till att medlemmarna överförs till en annan 
sektion, temporärt eller permanent. 
* Utred hur en liknande händelse kan undvikas i framtiden för alla sektionerna. 
* Inrätta rutiner för utbildning i styrelsearbete för nya ledamöter i både sektioner och 
huvudstyrelse 
* Låt varje sektion ha en mentor i huvudstyrelsen. 
 
Till protokollet förs att fyra ombud från Västra Frilans betonar vikten av förslagen 
(ovan) i revisionsberättelsen.  

Därefter följer en diskussion kring kontaktpersonen för sektionen från Frilans Riks och 
huruvida denna ska kunna vara en del av sektionens styrelse eller inte.  
 
Björn Hellström, Frilans Riks, säger att styrelsen skickat en skrivelse redan i mitten av mars 
till alla medlemmar, samt via hemsidan, där styrelsen betonar att Frilans Riks inte kommer 
att tillsätta en styrelse för Västra Frilans snarast. Frilans Riks vill inte stressa fram den nya 
styrelsen, ”vi vill vänta”, säger Björn Hellström. Medlemmarna kommer inte heller att 
överföras till en annan sektion, temporärt eller permanent. ”Målsättningen är att det 
ajournerade årsmötet i Västra kommer att återupptas.”  

Bella Stenberg yrkar att  
* kontaktpersonen för sektionen från Frilans Riks styrelse i möjligaste mån inte tillhör 
sektionens styrelse 

Beslut: Yrkandet får avslag. 

Beslut: Verksamhetsplanen läggs till handlingarna. 
 
Västra Frilans, Bella Stenberg och alla som diskuterar får en varm applåd för att de håller 
debatten vid liv. 

Mötet ajourneras i tre minuter.  
 
§ 22 Styrelsens förslag till budget. Kassör Therese Quennerstedt redogör för styrelsens 
förslag till budget 2024. I budgeten för möten ingår fyra fysiska möten och fyra digitala.  
 
Administrationen för redovisningstjänster kommer bli lägre 2024, eftersom den nya 
kontoplanen nu har satts upp.  

Riks har räknat noga på årsmötets budget för 2024. Budgeten för årsmötet är betydligt 
lägre än vad utfallet blev föregående år.  

När det gäller det nordiska samarbetet så ska Frilans Riks inte åka på något möte under 
2024.  
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När det gäller solidaritetsarbetet så kommer klubben att skänka runt 10 000 kronor i år.  

Rekryteringskampanjen avslutas i år, och den kostnad som ligger där på 10 000 kronor är 
rekryteringsträffar som Frilans Riks ännu inte utbetalat för.  
 
Frilans Riks vill att förbundet får till avtal med mediehus som följer 
frilansrekommendationen, så att man framåt ska kunna ta fram underlag till de som inte 
följer reken.  

Inkluderings- och jämställdhetsarbetet fortsätter. Inkluderingsgruppen har bland annat 
skapat kontakt med ARBVUX, Arbetsmarknad och vuxenutbildning, som i de större städerna 
står för mottagandet av utländska medborgare. Gruppen har också haft kontakt med 
verksamma journalister i Malmö för att sprida information om Journalistförbundet och 
Frilans Riks. 

Budgeten för 2024 omfattar 849 800 kronor. Intäkterna är räknade på medlemsavgifter 
från 1 466 medlemmar och från verksamhetsbidrag. Kostnader minus intäkter bli 0 kronor. 
 
Bella Stenberg undrar var utgifter för kongressarbetet finns i budgeten? 

Therese Quennerstedt svarar att det får läggas in i budgeten. Hasse Hedström kommenterar 
att klubben förra gången fick ett bidrag för kongressen från Journalistförbundet.  

Beslut: Budgeten för 2024 antas. 
 
§ 23 Val av 
a) Ordförande 
b) Kassör 
c) Övriga ledamöter till styrelsen  
d) Revisor och revisorssuppleant  
 
Valberedning Hasse Hedström, Cassandra Solback och Karin Kämsby presenterar 
valberedningens förslag. (Se sidan 26 i årsmöteshandlingarna.)  
 
Posten som revisor är vakant. På årsmötet föreslår Åsa Ohlsson att Torbjörn Esping blir 
revisor. Han tackar ja till förtroendet och valberedningen kompletterar sitt förslag med 
Torbjörn Esping som föreslagen revisor.  
 
Inga andra förslag föreligger. 

Beslut: Årsmötet väljer den nya styrelsen i enlighet med valberedningens förslag.  
 
Ny styrelse för Frilans Riks 2024 blir: 
 
Ordförande: 
Henrik Simonsen, Hult, Frilans Syd (omval) 

Kassör: 
Therese Quennerstedt, Uppsala, Mellansveriges Frilansjournalister (omval) 

Fyra ordinarie styrelseledamöter: 
Beata Hansson, Stockholm, Mälardalens Frilanssektion (nyval) 
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Björn Hellström, Malmö, Frilans Syd (omval) 
Katarina Arvidson, Göteborg, Västra Frilans (omval) 
Abdullatif Haj Mohammad, Sundsvall, Södra Norrland (omval) 

Revisor, ordinarie:  
Torbjörn Esping, Frilans Syd (nyval) 

Revisor, ersättare: 
Sonja Björklund, Oviken, Södra Norrland, (nyval) 
 
§ 23 Val av 
e) Valberedning 
Hasse Hedström och Cassandra Solback ställer upp för omval. Mikael Lundh säger på 
årsmötet han kan ställa upp.  

Beslut: Årsmötet väljer Hasse Hedström (omval), Cassandra Solback (omval) och 
Mikael Lund (nyval) till valberedare. 
 
§ 24 Övriga frågor. Inga övriga frågor anmälda.  
 
§ 25 Årsmötet avslutas. Informationspunkt: Den nya styrelsen för Frilans Riks samlas för 
ett konstituerande styrelsesammanträde direkt efter mötet. En halv minut före kl 16 
avslutas årsmötet.  
 
Efter mötet så avtackas Marja Beckman som styrelseledamot, Thomas Carlsson som revisor 
och Bertholof Brännström som revisorssuppleant.  
 
Kl 18 återträffas de mötesdeltagare som kan för en buffémiddag på Hubertus på 
Drottninggatan i Stockholm.  

 

 

Undertecknas    Uppsala, 11/4-24 

 

 

 

Matilda Nilsson 
Mötessekretare 
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Torbjörn Esping    Erland Segerstedt 
Justerare     Justerare 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilaga 1 
Röstlängden 

Mellansveriges Frilansjournalister  
Joakim Medin  
Lisa Beste  
Matilda Nilsson 
Monica Atterberg  
Per Hansson (kom in senare på söndagen) 
 
Södra Norrlands frilanssektion 
Britt Mattsson  
Mikael Lind  
Hans Månsson  
 
Västra Frilans 
Katarina Arvidson  
Bella Stenberg 
Urban Hamid 
Malin Vive 
 
Norra Norrland  
Ulrika Vallgårda 
Erland Segerstedt 
Bertholof Brännström  
 
Frilans Syd 
Torbjörn Wester 
Anne Jalakas 
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Åsa Wallin 
Torbjörn Esping  
Maria Veneke Ylikomi  
 
Mälardalens Frilanssektion 
Sydney Ankers 
Cassandra Solback  
Beata Hansson  
Hasse Hedström  
Mats Karlsson  
Ronnit Hasson  
Hanna Ohlen 



Revisionsberättelse Frilans Riks 2023-2024

Till årsmötet i Frilans Riks inom Svenska Journalistförbundet.
Org nr 01-08-802010-4751

Jag har granskat klubbstyrelsens förvaltning i Frilans Riks inom Svenska Journalistförbundet för
styrelseåret 2023-2024.

Revisionen har utförts enligt god sed i Sverige. Det innebär att jag har planerat och genomfört
granskningen för att med hög, men inte absolut säkerhet, försäkra mig om att förvaltningen inte
innehåller väsentliga felaktigheter.

Jag har granskat styrelseprotokoll fortlöpande och även studerat hur verksamheten genomförts,
genom att följa de informationskällor som funnits till buds. I det har ingått att bedöma om någon
styrelseledamot handlat i strid med klubbens stadgar när det gäller väsentliga beslut, åtgärder
och förhållanden i klubben. Denna granskning har innefattat även bokslutet och de ekonomiska
handhavandena kalenderåret 2023.

Följande kan noteras och har följts upp:
● Västra frilanssektionen har kraschat och medlemmarna där har inte längre någon

sektionsledning. Frilans Riks ansvarar för sektionerna. Följande förslag och
rekommendationer kan ges:

○ Tillse att en ny styrelse tillsätts snarast, eller se till att medlemmarna överförs till
en annan sektion, temporärt eller permanent.

○ Utred hur en liknande händelse kan undvikas i framtiden för alla sektionerna.
○ Inrätta rutiner för utbildning i styrelsearbete för nya ledamöter i både sektioner

och huvudstyrelse
○ Låt varje sektion ha en mentor i huvudstyrelsen.

Jag anser att granskningen sammantaget ger rimlig grund för följande uttalande:

Jag tillstyrker att årsmötet i den del av förvaltningen som handlar om ovanstående
beskrivet beviljar ledamöterna ansvarsfrihet för styrelseåret.

Mariestad 2024-04-05

Tomas Carlsson
Förtroendevald föreningsrevisor.

PS. Detta är min sista revisionsberättelse för Frilans Riks. Tack till alla ledamöter genom åren,
tror att det är snart 15 år.
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